

WINNER

KURHAUS OBERWAID

Kurhaus Health resort

ARCHITEKT/DESIGNER ARCHITECT/DESIGNER

Carlos Martinez Architekten, Berneck, Switzerland,
www.carlosmartinez.ch

AUFTRAGGEBER/HERSTELLER CLIENT/MANUFACTURER

Oberwaid AG, St. Gallen, Switzerland



PROJEKTbeschreibung

Die dynamische Form des Baukörpers erinnert nicht zufällig an das Tau von Franz von Assisi – ein Verweis an die Lebensweise der Baldegger-Schwwestern, die das alte Kurhaus bis 2008 geführt hatten. Der Neubau greift die Symbolik des Schutzheiligen auf und erfüllt sie geschickt mit funktioneller und atmosphärischer Sinnhaftigkeit. Im Haus geht es um den Menschen als Ganzheit, um Körper, Geist und Seele. Dies findet in den drei Armen des Baukörpers seinen architektonischen Ausdruck. Die Mitte des Kurhauses bildet ein lichtdurchflutetes Atrium.

PROJECT DESCRIPTION

It's not by chance that the vibrant form of the building brings the three-sided cross "tau" of Saint Francis of Assisi – a reference to the lifestyle of the Baldegger Sisters, who ran the Sanatorium until 2008. The new building skillfully picks up the symbolism of this patron saint and fulfills it with functional and atmospheric significance. The inside of the building is about the human being as a whole, about body, spirit and soul. This is architecturally expressed by the three arms. The centre of the building is marked by a light-flooded atrium.

